

會議通知：2024 對外標準漢語和粵語教與學（TCCSL）國際學術研討會（一號通知）

2024 對外標準漢語和粵語教與學（TCCSL）國際學術研討會由香港理工大學中國語文教學中心主辦，主題圍繞對外漢語、粵語的研究和教學等方面，貼合熱門的學術前沿議題，為相關領域的學者、教師提供交流平台，共同促進專業發展。此外，本學年適逢本中心成立 25 週年，誠邀各位新知舊雨，屆時共聚一堂，以誌榮慶。

會議日期

2024 年 6 月 13 - 14 日（四、五）

研討範圍

1. 虛擬教與學（數字平台、人工智能、元宇宙等）
2. 教學法
3. 學習者多樣性
4. 課程設計及發展
5. 評估

除上述主題外，也接受其他與漢語或粵語教學相關題材的內容。

會議模式及地點

混合（線上、線下並行）

地點：香港理工大學校園（香港九龍紅磡育才道 11 號）

摘要提交事宜

本研討會歡迎提交和對外標準漢語、粵語教研相關的摘要，詳情如下：

1. 摘要須以中文或英文撰寫，字數在 300 字以內，須包含題目、作者姓名與所屬機構、3-5 個關鍵詞、主要參考文獻。篇幅不超過一頁 A4 紙。
2. 摘要將以匿名方式評審，請準備一式兩份（一份署名、一份匿名），通過網上系統提交（平台容後公佈）。
3. 每人最多只能提交一篇單獨撰寫和一篇合寫的摘要，總數不能超過兩篇。

重要日程

2024 年 2 月 15 日（四）：摘要提交截止（網上平台容後公佈）

2024 年 3 月 27 日（三）：摘要審查結果通知

2024 年 4 月 10 日（三）：網上註冊報名截止

2024 年 4 月 16 日（二）：發出正式邀請函

*會議完成後，將邀請與會者提交完整論文。通過評審的論文將編輯成集，由香港理工大學出版社刊印出版。具體安排將會適時公布。

發表詳情

形式：

分論壇（學者及教師）、青年論壇（研究生），每個報告限時 20 分鐘，每場次結束後另有問答環節。

語言：

普通話、廣東話或英語。

報名費用

本研討會免註冊費，並為現場參加者設午膳、晚宴。唯參加者須自理交通及住宿費。

查詢

主辦方：香港理工大學中國語文教學中心

電郵：tccsl.symposium@polyu.edu.hk

歡迎參會！

Call for Papers: TCCSL International Conference 2024 (1st Announcement)

International Conference on Teaching and Learning Standard Chinese and Cantonese as a Second Language (TCCSL International Conference 2024), hosted by the Chinese Language Centre (CLC) at the Hong Kong Polytechnic University, will focus on research and teaching related to the fields of teaching Standard Chinese and Cantonese as a second language. The conference will address current and trending academic topics, providing a platform for scholars and educators in related fields to exchange ideas, collaborate, and advance their professional development. It will also serve as a gathering for both new and old friends, commemorating the 25th anniversary of the establishment of the CLC.

Dates of Conference:

13 - 14 June 2024 (Thu - Fri)

Themes

The focused themes include:

1. Virtual Teaching and Learning (digital tools, GenAI platforms, metaverse etc.)
2. Pedagogies
3. Learner Diversity
4. Curriculum development
5. Assessment

Submissions on other topics related to Standard Chinese or Cantonese teaching and learning are also welcome.

Conference Mode and Venue

Mode: Hybrid (both online and face-to-face).

Venue: The Hong Kong Polytechnic University Campus (11 Yuk Choi Road, Hung Hom, Kowloon, Hong Kong)

Submission of Abstracts

We invite the submission of abstracts related to teaching or research on standard Chinese or Cantonese as a second language. The details are as follows:

1. Abstracts should be written in Chinese or English and should be within 300 words. They should include the title, author's name and affiliation, 3-5 keywords, and main references. The abstract should not exceed one A4 page.
2. Abstracts will be anonymously reviewed. Please prepare two copies, one with author's name and one without, and submit them through the online system (platform link TBC).
3. Each individual can submit a maximum of one individually authored abstract and one co-authored abstract, with a total of no more than two submissions.

Important Dates

15 February 2024 (Thu): Abstract submission deadline (Online submission platform TCB)

27 March 2024 (Wed): Notification of abstract acceptance.

10 April 2024 (Wed): Online registration deadline.

16 April 2024 (Tue): Official invitation letters will be issued.

* Upon the completion of the conference, presenters will be invited to submit their full papers. The conference proceedings will be published by the Hong Kong Polytechnic University Press after review. Further details will be announced in due course.

Presentation Details

Sessions:

Parallel sessions for scholars and teachers, as well as postgraduate student forums, will be held. Each presentation is limited to 20 minutes, followed by a Q&A session.

Presentation Languages: Mandarin Chinese, Cantonese, or English.

Registration Fee: Free.

Lunch and dinner will be provided for face-to-face participants. However, accommodation and traveling expenses will have to be covered by the participants themselves.

Inquiries:

Organizer: Chinese Language Centre (CLC), The Hong Kong Polytechnic University

Email: tccsl.symposium@polyu.edu.hk

All are welcome!